
9.11.2020 Uskedal Utvikling

www.uskedalen.no/no/nyhende/6046/ 1/3

Radikal forverring av luseplagen i Uskedalselva 25.03.2011

 

Særlig de to siste årene har det skjedd en radikal
forverring av luseplagen i Uskedalselva, 
fastslår Per O. Bruvold fra Bergen.
 
Han har fulgt utviklingen i elva tett gjennom mange år 
og antyder  at prisen en betalerfor oppdrettsnæringen 
begynner å bli for høy.
 
Bruvold har også dokumentert utviklingen grundig gjennom fotos .
Her er et inlegg han har sendt oss:

 
”Det er med skuffelse jeg leser på uskedalen.no at Høyre i Hordaland arbeider
imot regjeringens forslag til begrensning av oppdrettsnæringens
skadevirkninger i Hardangerfjorden.Regjeringens forslag er et forsøk på å
avhjelpe noen av de problemene som oppdrettsnæringen skaper, blant annet i
Kvinnherad

 
I mange år har jeg fisket i elvene i Hardanger og Kvinnherad. Uskedalselva
spesielt har vært en av hovedgrunnene til at jeg har tilbragt mye av min fritid
de siste 30 årene nettopp i Uskedalen. I løpet av disse årene har jeg fulgt
utviklingen i elva på nært hold. De første årene registrerte jeg ikke luseskadet
fisk her, men etter hvert som oppdrettsnæringen har økt i volum har også
luseproblemet blitt stadig mer omfattende.
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Særlig de to siste årene har det skjedd en radikal forverring. I sommer har alle
som har gått langs Uskedalselva kunnet observere store mengder fisk som
harvært syk og plaget. Jeg har sett fisk som har vært tydelig angrepet av
sopp.Dette er en følgeskade ved at lusa spiser på huden på fisken slik at det
danner seg åpne sår. På avstand viser de angrepne områdene seg som lyse
felt på fisken, ofte rundt hodet. Jeg har observert skader på alle typer fisk i
elva,både på vill fisk og rømt oppdrettsfisk, både på laks og på sjøørret, på
voksenfisk og på årsutvandret sjøørret.

 
I sommer tok jeg noen bilder av luseskadet fisk fanget i Uskedalselva. Bildene
viser at samme fisk har lus på ulike stadier og av forskjellig størrelse. Detteer
typisk for fisk som lever i områder med mye oppdrett, og som utsettes for
kontinuerlig lusesmitte i fjorden og dermed får stadig nye påslag av lus.
Detteer en udiskutabel konsekvens av at oppdrettsnæringen har konsentrert
store mengder av laks i Hardangerfjorden. Laksen er vert for lusa, og når
tettheten og omfanget av næringen har blitt for stor, blir det store plager og
skadevirkninger for all laks og sjøørret i økosystemet.

 
Jeg finner det derfor underlig at Hordaland Høyre vil motarbeide tiltak som
kan begrenes og forhåpentligvis også redusere skadevirkningene. Det er vel
kanskje heller et spørsmål om regjeringens forslag går langt nok dersom
elvene i Hardangerfjorden skal reddes

 
Og selv om luseplagene alene er alvorlige nok, vet vi at den bare er en av
mange alvorlige skadevirkninger ved en ekspansiv oppdrettsnæring. 
Jeg finner det naturlig at en begynner å vurdere om ikke den prisen en betaler
for oppdrettsnæringen begynner å bli for høy, og at begrensninger, krav og
kontroll må kreves.

 
Vennlig hilsen
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Per O. Bruvold
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